
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

147 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022, som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 147:  

”Vil ministeren redegøre for det foreslåede fald i udgifter og det tilsvarende fald i ind-

tægter på konto 16.35.01.97?” 

 

Svar: 

Aktiviteterne på konto 16.35.01.97 omfatter primært SSI’s varetagelse af det veteri-

nære beredskab mv. for §24. Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri.  

 

I forbindelse med COVID-19 pandemien har Novo Nordisk Fonden i 2020 givet staten 

250 mio. kr. som hjælp til statens håndtering af COVID-19 pandemien, samt yderli-

gere 10,0 mio. kr. til udvikling af den digitale understøttelse på Statens Serum Insti-

tut.  

 

Faldet i udgifterne på kontoen afspejler primært, at hovedparten af midlerne fra 

Novo Nordisk Fonden blev forbrugt i 2020, mens der forventes et afløb ind i 2021 og 

2022, hvor de sidste midler forventes anvendt. Således kan 5,0 mio. kr. af faldet fra 

2021 til 2022 forklares heraf.  

 

Den øvrige tilpasning skyldes omprioriteringsbidrag ifm. Statens Serum Instituts vare-

tagelse af det veterinære beredskab. 

 

 

Med venlig hilsen 
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